
 
 
GF Kalvehave Færgegaard, referat fra bestyrelsesmøde fredag 18. marts 2022 
 

1. Opfølgning på referat af bestyrelsesmøde 18. december: Ingen bemærkninger. 
 
Deltagere: Peter Hofman-Bang, Peter Tygesen (ref.), Dorte Z. Nielsen, Alex Jensen, 
Martin Sønderholm (på FaceTime) 
 

2. Generalforsamling:  
Der er ikke indkommet forslag fra medlemmerne til dette års generalforsamling. 
Aftalt til d. 14. maj kl. 10:00. Alex reserverer sejlklubbens lokaler.  
Peter Tygesen genopstiller, Alex genopstiller ikke.  
Dorte er villig til at overtage kassererposten. 
 

3. Økonomi:  
Kontobeholdning er pt 146.000 kr. Kassereren har afgivet oplysninger til AL-Bank 
om foreningens forretningsomfang i overensstemmelse med hvidvasklovgivningen. 
Af medlemmer er 85 tilmeldt Betalingsservice, mens 23 afregner pr.  
indbetalingskort. Regnskabet er revisorgodkendt. Budgetforslag med uændret 
kontingent vedtaget til fremlæggelse på generalforsamling. 
 

4. Hjemmesiden: Domænenavnet er betalt for 10 år. 
 

5. Grundejerforeningens faste anlæg: 
a. Veje:  
I november blev kørebane og rabat ved Ulvsundvej 36 skadet af et polsk 
sættevognstog. Foreningens anlægsgartner har retableret og Topdanmark har 
betalt. 
Region Sjælland har meddelt, at den har registreret vores udlægning af knust 
asfalt. 
Kun en enkelt grundejer mangler at beskære udragende bevoksning efter 
henstilling. 
 
b. Dræn: Drænbrønd ved Birkevej 2 etableres, så snart vejret tillader. Ved 
opgravning Bøgevej 3 er observeret et vejdræn, som forsøges ”genoplivet”. 
 



c. Græsslåning: Aftalt  
 
d. Trapper, bænke og skraldespande: Bestyrelsen retter henvendelse til kommunen 
vedr. ejendomme ikke forsynet med skraldespande. 
 
e. Beplantningsbæltet og udsigtskiler:  
Efter modtagelse d. 17. dec. af en høringssag fra Kystdirektoratet med pålæg om at 
nedtage hegn opsat i Strandbeskyttelsesområdet, har foreningen søgt om 
midlertidig dispensation for at give beplantningen ro til at retablere sig. 
Naturfredningsforeningens lokalafdeling afgav en støtteerklæring og 
Kystdirektoratet bevilgede dispensation i op til 5 år.  
Afgørelsen er ikke endelig, da Kystdirektoratet efterfølgende modtog en rettidig 
klage, dvs. sagen er fortsat under behandling.  
Egevej 14 er sat til salg. Formanden har tilkendegivet til ejendomsmægleren, at en 
ny ejer kan forvente at få bevilget en udsigtskile efter reglerne i ordensreglementet 
– med nogle midlertidige vilkår for at give bevoksningen fred og ro til at vokse op. 
Sideværts klipning af beplantningsbæltet er bestilt udført af Urnefrugård.  
 
Udsigtskiler: Formanden sætter anlægsgartneren i gang med klipning og 
efterplantning. 
 
f. Skræntbeplantning og stranden:  
Færdsel på stranden er vanskelig mellem trappe 2 og 3.  
 
g. Badebro: Kommunen har givet tilsagn om at opsætte løse-hunde-skilte i et vist 
omfang, men intet er udført. Formanden rykker. 
 
h. Sydsjællandsleden: Ingen bemærkning. 
 
6.  Bestyrelseshåndbogen: 10. udgave lige på trapperne. 
  
7.  Information fra Vordingborg Kommune, Lokalrådet, Havneudvalget mfl.: 
Lokalrådet: Formanden havde tilmeldt sig møde 24. feb., der dog blev aflyst pga. 
for ringe tilmelding. 
Havneudvalget: Alex er delegeret fra foreningen for de kommende fire år. Udvalget 
konstituerede sig 1. februar med Jørgen Rasmussen (Sejlklubben) som formand. 
                                   

8. Eventuelt:  
Formanden har undersøgt mulighederne for en sommerudflugt for medlemmerne igen 
i år. Færge Møn ler reservert lørdag 23. juli kl. 10:30 – 13:30. Turen går fra Kalvehave 
og nordpå til Viemose Skov og ud omkring Lindholm, under Mønbroen til Langø og 
retur til Kalvehave. Der kan max deltage 36 passagerer (store som små). Prisen vil 
blive 200 kr. pr. person. Turen vil blive guidet og man kan medbringe mad og købe 
drikkevarer til rimelige priser.  
Bestyrelsen besluttede at indhente forhåndstilmeldinger i forbindelse med udsendelse 
af dette referat. 
  
9.  Næste møde: Kl. 9:00 d. 14. maj umiddelbart før generalforsamlingen. 

 


